
Referat styringsgruppemøte Bygdevekst Indre Namdal:   
    
Dato: 16.mai 2024     
    
Tid og sted: 08.00 – 09.30: teams   
Disse møtte:     

Styringsgruppe: Kennet Tømmermo Reitan, Tor Erling Inderdal, Elisabeth V 
Bjørhusdal, Ann Jeanett Klinkenberg,   
Observatører: Patrik Lundgren, Bjørn Ståle Aalberg.     
Prosjektleder: Borgny Grande (ref)     
Prosjektleder Utviklingsmiljø: Hege Nordheim-Viken   

   
   
Sakliste:    
Sak 1: Status siden sist   
  
Handlingsplanen er sendt over til KDD sammen med datoer for når vi kan behandle 
handlingsplanene politisk i de enkelte kommunene. Vi fikk skriftlig tilbakemelding på 
handlingsplanen 14.mai. Forslag til endringer legges inn i handlingsplanene. (sak 3)  
  
Det lages en politisk sak i etterkant av styringsgruppemøtet som er likelydende for 
alle kommunene.   
  
Vi har gjennomført et møte med Statsforvalteren om bruk av skjønnsmidlene vi har 
fått tilsagn på. Vi ser ulikt på tilsagnet fra Statsforvalteren, der de mener vi ikke kan 
bruke skjønnsmidler til prosjektleder Utviklingsmiljø, men til en stilling ved etablering 
av et utviklingsmiljø. Det springende punktet er når man har etablert et 
utviklingsmiljø. Pengene fryses inntil videre fra Statsforvalterens side.   
  
Vi har, som 1 av 10 kommuner, fått beskjed om at vi kan gå videre i 
forsøksordningen om felles legetjeneste. ( ca 90 søknader totalt) Forsøk om 
utviklingsmiljø ble ikke innvilget i denne omgang, da den var for lite konkret.   
  
Momenter fra møtet:  

- Bygdevekst avtalen ble signert 31.april i Namsskogan.  
 
Vedtak:   
Styringsgruppen tar status til orientering.    
  
  
  
  
Sak 2: Henvendelse fra styringsgruppen i Felles legetjeneste i Indre Namdal.   
  
Som tidligere nevnt fikk vi innvilget søknad om førsøksordningen innen felles 
legetjeneste i Indre Namdal. Det vil bli videre dialog med departementet for å 
tydeliggjøre en plan for forsøket, der vi utfordres på å være mer konkrete. Planen for 
forsøket skal godkjennes av departementet. (svarbrev fra KDD legges ved)  
  



I hovedavtalen med Staten og Fylkeskommunen, delmål 6 Utviklingsmiljø, står det at 
man kan søke om forsøksordning bla innen legesamarbeid.   
  
7.mai fikk vi en henvendelse fra Styringsgruppen for felles legetjeneste v/ Arne 
Bangstad.   
  
Der stilles det noen spørsmål som løftes inn til styringsgruppen for Bygdevekst.    
  
Fra henvendelsen:   
“I prosjekt felles fastlegetjeneste er vi glade for at KD mener det er ønskelig å gå 
videre med søknaden. I den forbindelse lurer vi på hvordan vi (de to prosjekter og 
deres styringsgrupper) best skal organisere videre prosess? Hvilke beslutninger skal 
tas hvor? Hvem skal "utrede og avklare de konkrete rammer"?”  
  
Det stilles videre spørsmål om hvordan man skal forankre og sikre politisk forankring 
for en videre prosess om man velger å gå inn i forsøksordningen.   
   
  
Utfordring:   
  
Det er behov for å finne videre organisering på felles legesamarbeid i Indre Namdal, 
og svare ut ovennevnte henvendelse.   
  
Det er i hovedsak to måter å organisere dette på:   

1. Fortsette med dagens styringsgruppe og kjøre forsøksordningen 
gjennom den etablerte styringsgruppen. Da følges opprinnelig tidsplan og 
bruk av skjønnsmidler til prosjektledelse.   
2. Legge prosjektet “felles legetjeneste i Indre Namdal” inn under 
Bygdevekst paraplyen.   

  
Et annet prinsipielt spørsmål er om prosjekter som ikke innbefatter alle kommunene 
kan legges inn som et Bygdevekstprosjekt. Det kan tenkes at en kommune ikke 
ønsker å gå videre med forsøksordning om felles legesamarbeid. Kan da tre 
kommuner gå videre med prosjektet innen paraplyen Bygdevekst?   
  
  
Vurdering:   
  
Når det gjelder vurdering av organisering er det opp til styringsgruppen å ta den 
beslutningen.   
  
Styringsgruppen er kjent med hvordan det fungerer i dag og har en prosess rundt 
dette som ikke kommenteres her.   
  
Skal forsøk om “felles legetjeneste i Indre Namdal” legges inn under Bygdevekst vil 
det være naturlig å legge det inn under delmål 6, som en femte pilot for hvordan og 
hva vi skal samhandle om i et felles utviklingsmiljø.   
  
Det er ingen problemer ifht Hovedavtalen å ta det inn i Bygdevekst og det er avklart 
med KDD at vi kan legge inn en pilot til i handlingsplanen for 2024.   



  
Skal felles legetjeneste legges inn under Bygdevekst vil det bli organisert med 
Bygdevekst sin styringsgruppe som øverste ansvarlig. Det vil imidlertid fortsatt være 
behov for en sterk faglighet i arbeidet og en egen prosjektleder. Involvering og 
forankring i kommuneadministrasjonene vil fortsatt være avgjørende, i tillegg til 
kommunikasjon med innbyggerne i kommunene. Det vil være behov for en 
arbeidsgruppe av fagpersoner. Man må komme tilbake til hvordan man skal 
organisere arbeidet konkret om styringsgruppen ønsker å legge felles legetjenester 
til Bygdevekst.   
  
Sett fra prosjektleder sin side er det fullt mulig å legge felles legetjeneste inn under 
Bygdevekst, men en forutsetning er at alle kommunen som skal være med på 
forsøksordningen faktisk ønsker å lykkes med en felles legetjeneste. Et felles mål 
må være en felles legetjeneste som er attraktiv for fremtidens leger og 
arbeidstakere, og utnytter ressursene på en bedre måte enn i dag. Det vil være 
arbeidskrevende å gjennomføre en forsøksordning, da må vi ha med laget som drar i 
samme retning. Det å delta i forsøksordningen gir noen spennende muligheter og 
det ligger en del prestisje i å lykkes med å utforme en fremtidig legetjeneste. Det vil 
bli diskusjoner og det er ikke sikkert vi lykkes, men felles mål må ligge fast hos alle 
som deltar.   
  
Med dagens organisering av prosjektet “felles legetjeneste” har man midler til å drifte 
prosjektet ut 2024. Med å legge Felles legetjeneste inn under Bygdevekst har man 
en lengre tidshorisont på arbeidet. Det vil imidlertid være behov for å ha en 
progresjon og fart i arbeidet.   
  
Når det gjelder det prinsipielle spørsmålet om alle kommunene må være med for at 
det skal anses som et bygdevekstprosjekt er prosjektleder av den oppfatning at det 
er meget ønskelig at alle kommunene deltar på de prosjektene vi kjører i 
Bygdevekst, spesielt så tunge prosjekter som legesamarbeid. Det kan imidlertid 
være ulik arbeidsbelastning i de ulike prosjektene. Dette er må styringsgruppen ta 
stilling til.   
 
Momenter fra møtet:  

- Det er naturlig å se Bygdevekst og legesamarbeid i sammenheng.  
- Bra om man har litt mer tid til gode prosesser.  
- Viktig at man kjører gode prosesser og har god kommunikasjon rundt felles 

legetjenesten.  
- Får man beholde skjønnsmidlene fra Statsforvalteren om man legger 

prosjektet inn under Bygdevekst? Dette må klareres.  
 

Vedtak:   
  

• Felles legesamarbeid i Indre Namdal legges inn i Bygdevekst som en egen 
pilot under Utviklingsmiljø.  

• Prosjektleder i Bygdevekst får ansvar for kontakt med KDD når det gjelder 
forsøksordningen.  

• Det lages et vedlegg til sak om «Handlingsplan Bygdevekst», som skal opp i 
kommunestyrene i juni, der organisering av arbeidet rundt felles legetjeneste 



og Bygdevekst beskrives nærmere. Dette arbeidet må ses i sammenheng 
med planlagte sak til kommunestyrene om felles legetjeneste i Indre Namdal.  

 
  
Sak 3: Handlingsplan   
  
14.mai fikk vi tilbakemelding fra KDD på handlingsplanen for 2024. Det er i hovedsak 
formaliteter de har sett på. Innholdet i aktivitetene er ok. De ber om mer tid på 
punktet om bolig og Husbanken.   
  
Vi får ikke synliggjøre behov for økonomisk støtte utover de 12 +4 millionene som er 
vedtatt i statsbudsjettet, derfor endres tabell 6 i handlingsplanen.    
  
Handlingsplanen er grunnlaget for politisk sak i kommunestyrene innen 14.juni. Det 
er en/ to deler av i handlingsplanene som er ganske inngripende; utviklingsmiljø og 
forsøk med felles legetjeneste (forutsett at styringsgruppen ønsker å legge det inn 
under Bygdevekst). Styringsgruppen bes vurdere om det skal være med ekstra 
vedlegg på disse en/to sakene med mer beskrivelser av prosjektene.   
  
Vedtak:   

• Handlingsplanen vedtas med foreslåtte endringer og legges frem til politisk 
behandling i kommunestyrene i Indre Namdal.  Det blir to vedlegg til saken, 
en på utviklingsmiljø og et på felles legetjeneste.  

• Styringsgruppen avventer svar fra KDD på delmål om bolig.  
  
  
  
  
Sak 4: Utviklingsmiljø - risikovurdering  
  
Som endel av forprosjektplanen til delmål om utviklingsmiljø lages det en analyse av 
kritiske risikovurderinger i prosjektet. Det er ønskelig at styringsgruppen går gjennom 
vedlagte tabell og vurderer ulike risikoer ved etableringen av et utviklingsmiljø. 
Styringsgruppen går gjennom risikovurderingen i møtet.   
 
Momenter fra møtet:  

- Etter Statsforvalterens tilbakemelding er det ønskelig å se på hvordan man 
kan komme seg videre i organiseringen og etableringen av et utviklingsmiljø.  

- Oppgavefellesskap med politisk nemd kan være en aktuell organisasjonsform. 
Dette er lite prøvd ut, men gjøres på Vannområdekoordinator for Namdal.  

- Det er viktig at man nå er på ballen for ulike søknadsfrister om tilskudd til 
dette arbeidet.  

- Hver enkelt, både styringsgruppen og obervatører, gjennomfører 
risikovurderingen som er vedlagt saken.  

  
Vedtak:   

• Styringsgruppen ber om en sak til neste styringsgruppemøte der ulike 
organisasjonsformer beskrives, spesielt oppgavefellesskap bør beskrives 
nøye.  

• Det lages en oversikt over aktuelle søknadsfrister i 2024.  



- Styringsgruppen og observatører sender inn egne risikovurderinger inne 
fredag 24.mai. Disse tas med inn i videre arbeid med forprosjektet.  

  
  
Sak 5: Planlegging av møte under Musikkfestdagene  
Det er satt av ca 2 timer til Bygdevekst i forkant av videre opplegg i forbindelse med 
Musikkfestdagene i Grong. De som kommer er ordførere, fylkespolitikere, 
kommunedirektører, fylkesdirektøren og stortingspolitikere. 
 
Ordførerne tar en overordnet innledning på hva Bygdevekst er, og prosjektlederne 
går dypere inn i ulike prosjekter i Handlingsplanene.  
 
Viktige momenter å ta med:  

- Bygdevekst i IN er viktig for hele Namdalen – en unik mulighet 
- Bolig, lege, utviklingsmiljø og rekruttering viktig å bruke litt tid på 
- Viktig å koble jobbingen i Bygdevekst mot fylkeskommunens planverk, slik at 

det synes at ting henger sammen.  
 
Presentasjonene sendes mellom aktørene og sys sammen på styringsgruppemøtet 
27.mai.  
  
Vedtak:  
Styringsgruppen jobber opp mot innledningen 27.mai.  
  
Sak 6: Eventuelt  
  

- Prosjektleder orienterte om prosess med avtaler med utviklingsselskapene og 
spørsmål om timepris på arbeid når de jobber i Bygdevekst. 

Vedtak:  
Prosjektleder får fullmakt til å finne en god løsning innenfor rammene av budsjettet.  
  
 


